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Yrkande   
2023-11-03  
  
  

(Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet)  
   
Ärende nr 22  

Yrkande angående - Införandet av fler 
kameror samt ökad samordning av 
kameraövervakningen mot brott i stads- och   
bostadsmiljöer  
  

Förslag till beslut  
I kommunstyrelsen:   
 

1. Stadsledningskontoret får i uppdrag att i samverkan med Stadsmiljönämnden 
förstärka samarbetet med Polismyndigheten för att effektivisera processen kring 
uppförandet av kameror på prioriterade platser där dessa behövs i 
brottsförebyggande och brottsuppklarande syfte.  

  
Yrkandet  
Kamerabevakning är ett av verktygen som kan bidra till trygghet i Göteborg, bland annat 
genom att underlätta arbetet med att förebygga, stävja och följa upp brott och kriminalitet. 
Stadsmiljöförvaltningen har ett uppdrag att, i samverkan med Polismyndigheten och 
andra aktörer, sätta upp kameror i de delar av Göteborg där behov finns, vilket innefattar 
att inventera vilka platser som är lämpliga att uppföra kameror. Kommunfullmäktige har 
sedan tidigare avsatt en relativt stor pott för uppförande av kameror. Trots det har 
förhållandevis få kameror uppförts. För att i större utsträckning möjliggöra kameror på 
prioriterade platser uppdras till stadsledningskontoret att i samverkan med 
Stadsmiljönämnden, inom de forum som redan finns upprättade för samverkan mellan 
staden och Polismyndigheten, förstärka samarbetet kring just uppförandet av kameror.  
  

 

 

 

Kommunstyrelsen  
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Yrkande angående – Införandet av fler kameror samt ökad 
samordning av kameraövervakningen mot brott i stads- och 
bostadsmiljöer 
 

Förslag till beslut 
I kommunstyrelsen och kommunfullmäktige: 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med Västtrafik inventera stadens 
hållplatser och närområden för lämplig utplacering av kameror. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samverkan med berörda nämnder och bolag, 
inventera stadens kameror.  

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samverkan med berörda nämnder och bolag, 
Polisen och andra aktörer inventera platser i staden för ytterligare utplacering av 
kameror. 
 

Yrkandet 
Tryggheten kan inte återupprättas genom ett trollslag. Det kommer att kräva hela 
samhällets kraft och kraftiga åtgärder för att Sverige ska bli som det en gång var. Sverige 
har under en längre tid haft problem med extremistorganisationer som är aktiva inom 
svenskt civilsamhälle Halvmesyrer räcker inte längre. Tryggheten måste vara närvarande 
både i form av poliser och genom mer kameraövervakning i offentliga miljöer och bättre 
kontroll på brottslingar.  

Sverigedemokraterna, Moderaterna, Kristdemokraterna och 
Liberalerna har träffat en överenskommelse.  
I det brottsbekämpande och trygghetsskapande arbetet ska det vara lättare att införa 
kameraövervakning, att kunna kamerabevaka gator och torg i fler situationer och på fler 
allmänna platser. 

Att utsättas för brott är ofta bland det mest traumatiska en människa kan råka ut för. Varje 
stöd vi kan ge till utsatta är guld värt för varje brottsoffer. Utsattheten för brott har gått så 
långt att folk inte vågar åka kollektivtrafik under vissa tider och många vågar ibland inte 
ens gå hemifrån. Sanering av skadegörelse och vandalisering av busskurer kostar årligen 
miljonbelopp och får en vandaliserad kur stå länge utan att åtgärdas bidrar det ofta till 
mer skadegörelse.  

Syftet med bevakningen är att förebygga, förhindra eller upptäcka brottslig verksamhet på 
platsen och att i efterhand kunna utreda eller lagföra brott.  

Kommunstyrelsen  
  
  

Yrkande 
 
2023-10-18 
 

Sverigedemokraterna 
  
Ärende nr SLK-2023-00866 
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Lärare i grundskolan ser hot och våld som ett stort problem, många högstadielärare 
överväger att sluta på grund av hot och våld från elever och föräldrar. Även utanför 
skoltid förekommer våld, droghandel och skadegörelse på skolområdet.  

Skolan måste hållas fri från hot, våld och stök och i stället präglas av arbetsro och 
kunskap samt kulturell och värderingsmässig sammanhållning. Skolan ska vara en trygg 
arbetsplats för både elever och lärare.  

Vid demonstrationer och liknande kan syftet även vara att upprätthålla allmän ordning 
och säkerhet. Kamerorna ger också polisen bättre förutsättningar att effektivt leda och 
fördela sina resurser och kan bidra till att öka tryggheten i samhället. Även när brottet är 
ett faktum behövs skydd, stöd och hjälp.  

Målet är att öka tryggheten, förebygga att fler unga dras in i kriminalitet, att fler brott 
utreds och leder till lagföring, att bekämpa den grova organiserade brottsligheten, att 
upprätthålla allmän ordning och säkerhet, att brottsoffren får ökad upprättelse samt att 
straffen blir mer rättvisa.  

Folk måste tillåtas vara trygga dygnet runt, oavsett om de är 
hemma, på arbetet eller vistas ute i samhället.    
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Nytt yrkande angående – Införandet av fler 
kameror samt ökad samordning av 
kameraövervakningen mot brott i stads- och 
bostadsmiljöer 
Förslag till beslut 
I kommunstyrelsen och kommunfullmäktige: 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samverkan med berörda nämnder och bolag, 
inventera stadens kameror.  

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samverkan med berörda nämnder och bolag, 
Polisen och andra aktörer inventera platser i staden för ytterligare utplacering av 
kameror.  

Yrkandet 
Kamerabevakning är en nyckelåtgärd för att bekämpa de kriminella nätverken och öka 
tryggheten i samhället. Kamerorna har en brottsförebyggande effekt, utgör ett effektivt 
verktyg i brottsutredningar och kan även användas för att stoppa våldsdåd. Därför 
genomför regeringen nu en kameraoffensiv och snabbutreder en kraftig utbyggnad av 
kamerabevakningen. 

En stor del av kameraoffensiven handlar om att ta bort onödiga hinder, ge polisen tillgång 
till fler egna verktyg samt även få tillgång till material från andras kameror. Det handlar 
både om lagstiftningsändringar och ökad samverkan mellan polisen och andra 
myndigheter och aktörer. Som ett led i det senare ska utredningen se över ett slopat 
tillståndskrav för kommuner och regioner att kamerabevaka. 

En förutsättning för att polisen ska kunna samverka med exempelvis Göteborgs Stad är 
att Staden har koll på vilka kameror man förfogar över. Så är inte fallet idag. Därför yrkar 
vi på att Göteborgs Stad ska uppdatera sin lägesbild av antalet kameror i stadens regi. 

I och med regeringens förslag om att slopa tillståndskravet för kommuner och regioner att 
arbeta med kamerabevakning ser vi nu dessutom en möjlighet att ytterligare höja 
ambitionen i Stadens trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete. Utöver att 
inventera vilka kameror som finns föreslår vi därför att det genomförs en inventering av 
platser som idag är osäkra eller som upplevs som otrygga och där det finns möjlighet att 
sätta upp kommunala kameror. Detta arbete bör naturligtvis genomföras i nära dialog med 
Polisen och andra relevanta aktörer. 

Kommunstyrelsen  
  
  

Yrkande  
 
Datum 2023-10-11 
 

M, D, L, KD 
  
Nytt ärende 
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